

傳燈六十・百年仰望郵票

民國 115 年（西元 2026 年）適逢佛光山開山六十年暨星雲大師百歲誕辰。為表崇敬與緬懷，本公司特規劃郵票 1 枚及小全張 1 張，預訂於 115 年 3 月 3 日發行。

本套郵票彰顯星雲大師一生致力佛教之制度化、現代化、藝文化與國際化；小全張以紙雕及插畫風格展現佛光山佛法僧三寶具足之內涵，呈現人間佛教和諧、智慧的文化底蘊以及弘法的時代性、多元性。圖案簡介如下：

- 一、 面值 8 元郵票：傳達星雲大師悲願宏深，以眾為我，畢生弘揚人間佛教，正如其自述：「心懷度眾慈悲願，身似法海不繫舟；問我一生何所求，平安幸福照五洲」，堪為「人間佛教行者」。
- 二、 小全張：
 1. 佛光山佛陀紀念館(面值 8 元)：象徵佛寶，供奉佛牙舍利，發揚佛陀慈悲濟世之精神。
 2. 佛光山藏經樓(面值 8 元)：代表法寶，以教育培養人才，傳承佛陀為人間創造和平安樂之教法。
 3. 佛光大雄寶殿(面值 15 元)：象徵僧寶，僧眾行持佛陀教法，建設人間淨土之道場。
 4. 「合掌人生」精神(面值 15 元)：星雲大師合十感謝各界發心護持。

本套郵票由佛光山寺規劃與設計，法國卡特安全印刷廠以彩色平版印製。配合郵票發行，特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵卡各 1 批，於 115 年 2 月 26 日開始發售；預銷首日戳封、小

全張封、郵摺及專冊，於 3 月 3 日郵票發行當天出售，歡迎選購。
其他詳情請參閱本公司印發之集郵報導或今日郵政月刊。

Chunghwa Post Co., Ltd.

Republic of China

Postage Stamps Issuing

Taipei, Taiwan, R. O. C.

Information No.3 (2026)

60 Years of Passing the Lamp and Honoring a 100-Year Legacy Postage Stamps

In the 115th year of the Republic (2026), Fo Guang Shan celebrates the 60th anniversary of its founding and the 100th birthday of its Founding Master, Venerable Master Hsing Yun. To pay tribute and express remembrance, Chunghwa Post is issuing a stamp and a souvenir sheet, to be released on March 3, 2026.

The stamp highlights Venerable Master Hsing Yun's lifelong dedication to the institutionalization, modernization, artistic development, and internationalization of Buddhism. The souvenir sheet, featuring paper-cutting and illustration styles, expresses the complete meaning of the Triple Gem of Fo Guang Shan, reflecting the harmonious wisdom, rich cultural depth, and contemporary, diverse spirit of Humanistic Buddhism. Descriptions of the designs are as follows:

1. NT\$8 stamp: This stamp depicts Venerable Master Hsing Yun as a practitioner of Humanistic Buddhism, whose compassionate vow embraces all beings. As he once wrote: "A mind with the compassionate vow to deliver sentient beings, a body like an unbound boat that sails the ocean of Dharma. What merit and virtue have I accomplished in this lifetime? Peace and happiness shine upon the five continents."
2. The souvenir sheet:

(1) Fo Guang Shan Buddha Museum (NT\$8): It symbolizes the Buddha Gem, enshrining the Buddha's tooth relic and promoting the spirit of the Buddha's universal compassion for all beings.

(2) Fo Guang Shan Sutra Repository (NT\$8): Represents the Dharma Gem, which fosters education and talent, continuing the Buddha's teachings to bring happiness and peace to the human world.

(3) Fo Guang Shan Main Shrine (NT\$15): Symbolizes the Sangha Gem. The monastic community upholds the Buddha's teachings and builds a Pure Land on earth.

(4) "The Life of Joined Palms" (NT\$15): This illustration depicts Venerable Master Hsing Yun's gesture of expressing gratitude to all supporters who have contributed to the Dharma cause.

This set of stamps was planned and designed by Fo Guang Shan Monastery and printed by Cartor Security Printing (France) in color offset. By-issues include a first-day cover, folders with and without crystal mounts, and a loose-leaf album page to be sold on February 26, 2026. Pre-cancelled FDCs with one NT\$8-denominated stamp or a souvenir sheet, stamp folio, and stamp pictorial will go on sale on March 3, the stamps' date of issuance. For more information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin* or *Postal Service Today*.